
 

 

 

Politikerenkät inför valet 2022 
 

Vi närmar oss valet den 11 september. Som en service till våra medlemmar vill vi gärna förmedla vad 

våra politiker tycker i ett antal för Danderydsborna angelägna frågor. 

Vi vill ha ditt svar senast 7 augusti, varefter vi kommer att förmedla svaret till våra medlemmar. 

Information om vilka partier som eventuellt avstår från att svara kommer också att förmedlas 

Vi ber er besvara varje fråga med max 300 tecken inklusive blanksteg. Vi förbehåller oss rätten att 

korta av skrivningar som överstiger denna längd. 

 

Allmänna frågor 

1. Den tidigare politiska viljeinriktningen ”Danderyd skall bevaras som villa- och 

trädgårdsstad” har på sid 14 i Översiktsplanen ersatts med ”Här kombineras den moderna 

trädgårdsstaden med hållbar stadsmiljö”. Skall Danderyds särart som grönskande villastad 

värnas eller ska denna kvalitet tillåtas vittra sönder? Konkretisera gärna. 

2. Översiktsplanens mantra är centrumutveckling. Anser du att det är detta som 

Danderydsborna vill ha? 

3. Danderyd är en av de mest tätbebyggda kommunerna i landet. Är Danderyd ”i 

princip” färdigbyggt?  

4. Vem skall styra utvecklingen? Byggbolagen, kommunens tjänstemän, kommunens 

politiker eller medborgarna? Hur vill ni uppnå önskad styrning? 



5. Är fler invånare bra eller dåligt? 

a. För kommunens ekonomi? 

b. I övrigt 

6. Med en regeländring i Plan och Bygglagen krävs inte att mer än de allra närmaste 

grannarna tillfrågas vid en detaljplaneändring. Bör vi i Danderyd kräva att en vidare 

krets blir informerad och får deltaga i planprocessen? Hur skapar man bättre 

medborgarinflytande? 

7. Vad anser du är unikt och bra i Danderyd och hur ska vi på bästa sätt ta vara på det? 

8. Ska man bygga bostäder på de allra bullrigaste tomterna vid E18? För vem? 

9. Hur anser du att buller- och luftföroreningar från trafiken (E18, Roslagsbanan, våra 

största lokalvägar) skall hanteras? Flera skolor uppfyller inte luftkvalitetsnormerna. 

10. Hur anser du att frågan om förlängning av tunnelbanan till Täby skall hanteras? 

11. En del planärenden har varit öppna i mer än 15 år, vilket skapat en ständig oro hos de 

boende. Hur länge anser du att ett planärende skall få vara öppet? 

12. Vad betyder att utveckla Danderyd för dig? 

13. Vilka områden vill du utveckla och vilka vill du bevara? 

 

Lokalspecifika frågor. 

Svara med Ja eller Nej 

 

14. Skall bebyggelse öster om Enebybergsvägen ske småskaligt och domineras av 

småhus? 

15. Skall det minsta av tre diskuterade alternativ väljas för idrottshall till Brageskolan? 

16. Noratorgsexploatören har 769 kvm tomt av totalt en mångfalt större yta som 

planeras för bebyggelse av 65-75 lägenheter. Detsamma gäller kvarteret Banvakten 

1, där den privata markandelen endast är 225 kvm. Anser Du att ett enskilt företag 

kan inmuta kommunens markandel genom ett avtal utan att andra intressenter bjuds 

in i en öppen process?  

17. Sjukhuset 7 angränsar till känslig naturskön villabebyggelse vid Kevinge Strand. Anser 

Du att det är rimligt att befintligt patienthotell (i privat ägo) utökas från en byggnad 

med 8 våningar till 3 byggnader där den högsta tillåts få 13 våningar? 
18. Anser Du att attraktiva villaområdet i Kevinge skall behålla sin villakaraktär och undgå att 

trängas in mellan växande höghusområden? 

19. Ytterligare exploatering kring Mörby C (kvarteren Vågen och del av Svärdet -bostäder 

och handel) ligger i planförfarande. Tål Mörby C ytterligare förtätning? 

20. Anser du att Mörbybadet skall utvecklas på befintligt område för att rädda 

grönområden/parkmark vid alternativ placering? 

21. Skall pensionärsradhusen i Enebyberg behållas, vårdas och huvudsakligen användas 

för just pensionärer? 

22. Anser Du att det sedan länge planerade vård- och omsorgsboendet i kvarteret 

Kabbelekan 14 (f.d. Solgården) skall fullföljas under kommande valperiod?  



 

 

 

Vi ser fram emot Ditt svar (skicka gärna individuellt, vi har ju personval) senast 7 augusti under adress 

anita.enflo@gmail.com och lars.avellan@telia.com 

Vänliga hälsningar med önskan om en Glad Sommar 

 

Anita Enflo, ordförande  Lars Avellán, vide ordförande 

anita.enflo@gmail.com  lars.avellán@telia.com 

Tel 070 521 48 24  Tel 070 460 14 28 

Skiljevägen 27   Österängsvägen 42 A 

182 56 Danderyd  182 47 Enebyberg 

  

Fakta 

Enligt SCB 2020 var Danderyd  

- Till sin landyta femte minsta kommunen i landet (26,40 km²) 

- Till sin befolkning åttionde största kommunen i landet (32.857) 

 

- På andra plats vad gäller bebyggd mark per landyta (53,1 %) 

- På första plats vad gäller bebyggd mark med bostäder per landyta (38,3%) 

 

- Nionde tätast bebyggda kommunen i landet (481 bostäder/km²) 

- Nionde tätast befolkade kommunen i landet (1246 invånare per km²) 

Då 

- Fanns det 6.845 lägenheter i enfamiljshus (villor) 

- Fanns det 5.862 lägenheter i flerbostadshus 

 

- Bodde i genomsnitt 3,3 personer per lägenhet i enbostadshus (villor) 

- Bodde i genomsnitt 1,7 personer per lägenhet i flerbostadshus 

Idag 

- Färdigställs ca 200 nya lägenheter i flerbostadshus i Mörby Centrum 

- Färdigställs ca 500 nya lägenheter i flerbostadshus på Invernesshöjden 

 

Se vidare www.villaagarna.se/danderyd 
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